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Do těchto školních lavic už 
nikdy! Zcela určitě to byla 
právě tato věta, která byla 
příčinou emocí, smutku a mok-
rých kapesníčků. A nejen u 
těch „náctiletých“, ale i rodičů. 
Jedna etapa v životě rodiny je  

skončena a teprve teď začínají 
opravdové starosti. Kam dál, 
co dál, s kým a jak a vůbec… 
Osudy slečen i mladých pánů 
se od této chvíle budou větši-
nou ubírat už i v jejich vlastní 
režii. Doposud to bylo krásné 

a svým způsobem bezstarost-
né dětství…

Čtvrtek, 30. června 2016 
se tak stal posledním slav-
nostním dnem pro dvě třídy 
deváťáků. I letos byla zacho-
vána tradice symbolického 
„výkopu“ ze školy špičkou 

boty paní ředitelky Blanky 
Žánové. 

Každý žák měl v ruce svůj 
balónek, který vypustil do svě-
ta a v duchu si třeba pomyslel 
na tu svou cestu do neznáma. 
Kdo ví, třeba se někdo z nich 
za pár let vrátí zpět. Už ale ne 

do školních lavic… 

Pokračování na straně 10

Už nejsme 
školou povinní!
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starostky

Pokaždé je vidím, když se 
ocitnu za plotem a zdráhám 
se jít blíže. Právě kvůli nim 
se mi tam nechce. Sevře se 
mi srdce. Jsem zkrátka hod-
ně velký „cíťa“, když jde o ty, 
kteří se neumějí sami bránit 
a čekají na podanou ruku. Něco nebo někdo 
klidně rozhodne o jejich osudu a jednoduše  
je odstaví. Od dobrého slova, pohlazení  
a pocitu, že někam a někomu patří. Také přece 
chtějí dát najevo, že mají rádi a nechtějí být 
sami. Jde o člověka, stejně jako i jeho čtyřnohé 
miláčky, o kterých je řeč. Ti opuštění dostali  
u nás nový „domov“ v psím útulku Aura. I to je 
další ze zchátralých darů, které jsme na radnici 
zdědili. Šest nevzhledných kotců, u nichž je snad 
dodržen jen minimální předepsaný rozměr. 
Stará popraskaná betonová podlaha potřebuje 
vyměnit a nahradit smývatelným povrchem 
s odtokovým kanálkem a příslušným sklonem, 
aby se vlhkost nezadržovala na povrchu. Zkrát-
ka, potřebná hygiena je na pováženou. Poslední 
dobou odložených i těch nalezených opuštěných 
smutných očí přibývá a než přijde zima, chceme 
vybudovat alespoň to základní, co běžný útulek 
musí mít. Dodatečně děkuji paní Martě Kubeč-
kové z Prahy, která přišla na služebnu městské 
policie s labradorkou Pegy a věnovala Auře 
velké misky na vodu a tolik potřebné deky. A tak 
vysílám slovo „prosím“ ke každému, kdo může 
přispět jakýmkoliv sponzorským darem pro ty, 
kteří tam se smutnýma očima v malé kleci za 
mřížemi čekají na zázrak jménem pánečkové.  

Přeji vám pěkné léto, aby vám ta jeho druhá 
polovina ubíhala co nejpomaleji.

 Vaše Eva Jurinová

o smutných očích

Rada města schválila:
l Snížení výměry části pronajímané-
ho pozemku p.č. 1704/2 před hote-
lem Modrá hvězda na 73 m2 (40,- Kč/ 
m2) panu Ing. Jaroslavu Vránovi. 
l Smlouvu o dílo se společností 
Opravy komunikací Zoubek, s.r.o., ze 
Sadské na zhotovení oprav místních 
komunikací na Palackého a Grégrově 
náměstí, v ulicích Pražská, Pístecká, 

Pod Bory, na autobusovém nádraží 
Husínek a v chatové osadě Vodrážka.
Rada města doporučila ZM schválit: 
l Finanční podíl města Sadská na 
výstavbě místní komunikace na p.č. 
3014 v ulici Resslova v k.ú. Sadská ve 
výši 10 % skutečných nákladů.
l Prodej pozemku p.č. 4117 o výmě-
ře 62 m2 (ostatní plocha, jiná plocha) 
v k.ú. Sadská panu Ladislavu Kout-

skému a Evě Koutské ze Sadské za 
cenu 300,- Kč za 1 m2. 
Rada města povolila: 
l ZŠ Sadská čerpání finančních pro-
středků z investičního fondu ve výši 
200.000,- Kč na nákup nábytku pro 
nově otevírané třídy ve školním roce 
2016/2017.
Další zasedání RM Sadská se bude 
konat dne 27. 7. 2016

Z jednání rady města  
Sadská, 22. 6. 2016

POZOR, prodloužili 
jsme termín naší letní 
soutěže o nejkrásnější 
vyzdobené okno, kte-
rou vyhlásila starostka 
města. Přihlášky se 
jménem a adresou 
odevzdejte v podatelně 
na radnici do 15. 8. 
2016 a na obálku 
napište „VY�ZDOBA 
OKEN“. Po vyhodno-
cení získají první tři 
nejlepší pěkné ceny.

Slovo

Jde samo-
zřejmě o 
falešný 

poplach, 
chceme jen upo-
zornit na cvičné, leč auten-
tické výbuchy různých typů 
nástražných systémů. Budou 
se ozývat od jezera ve 
dnech 28. 7., 11. 8. a 25. 8. 
2016 v době mezi 13. a 15. 
hodinou.  Jedná se o kurzy 
a cvičení policejních hlídek, 
které přijíždějí jako první na 
místo oznámení o uložení 
bomby, případně místo výbu-
chu. cvičení pořádá Školní 
policejní středisko v sadské 
jako nezbytný výcvik v rámci 
protiteroristických opatření.

Pozor, 
bomba!

Milí spoluobčané a cyklis-
té, Policie ČR zaznamenala  
v poslední době v našem 
městě několik krádeží jízd-
ních kol. Šetřením bylo zjiště-
no, že ve všech případech si je 
majitelé bezpečně nezajistili a 
tak o ně přišli. Upozorňujeme 
vás, abyste si svá kola pečlivě 
uzamykali, i když se vzdálíte 
třeba jen na pár minut. Pře-
dejdete tím nepříjemnostem 
s vyřizováním ohlášení krá-
deže a také bolestem nohou, 
které pak zůstanou jediným 
vašim přepravním pomocní-
kem. Pamatujete, že PŘÍLE-
ŽITOST DĚLÁ ZLODĚJE! 

Upozornění
Upozorňujeme občany v ulici Za Sokolovnou, že dne 
2. srpna bude od 7.30 hod. do 15.00 hod. přerušena 

dodávka elektřiny. Týká se to domů č. p. 434, 546, 558, 
645, 646, 647,  648 a 719.

Vedení a radní města zorga-
nizovali 26. června veřejnou 
prezentaci k této problematice, 
aby seznámili občany Sadské 
s podobou projektu a vyslechli 
si názory a připomínky dříve, 
než bude projekt dokončen. 
Všichni tak měli možnost 
vyslovit své názory na před-
kládané řešení automobilové  
a především cyklistické do-
pravy ve městě. Byla to šance 
s  možností ovlivnit podobu 
finální verze dokumentu.
Součástí prezentace, kterou 
předkládal jeden ze zpracova-
telů ing. arch. David Pfann, byl  
i návrh řešení úprav prostranství 
před muzeem. Připomínky byly 

zapracovány do konečné podo-
by tohoto dokumentu, který má 
město k dispozici. Škoda jen, že 
na tuto veřejnou prezentaci při-
šlo málo občanů, aby mohli po-
soudit, jak chtějí zastupitelé tuto 
problematiku do budoucna řešit. 
Předložené dokumenty byly při-
jaty, studie byla tak bez závaž-
ných změn dokončena. Bude 
navazovat zadání k  vypracová-
ní podrobného projektu, který 
zahrne vlastní realizaci úprav 
již od roku 2017. O přípravách  
a průběhu realizace vás budeme 
samozřejmě informovat.
Práce na zklidnění dopravy tak 
byly zahájeny.

Václav Frank, místostarosta

chceme zklidnit dopravu

NOVÝ TELEFONNÍ SEZNAM - MĚSTSKÝ ÚŘAD SADSKÁ

POZOR, 
KRADE SE !

TEL. Č. ÚTVAR JMÉNO 
325 546 600 ústř., sekret., přestupky Magdaléna Musilová 
325 546 601 starostka Mgr. Eva Jurinová 
325 546 602 místostarosta Václav Frank 
325 546 603 tajemnice PhDr. Danuše Petržilková 
325 546 604 investiční referent Věra Šťastná 
325 546 605 matrika Pavlína Koubová 
325 546 606 účtárna I. Martina Krátká 
325 546 607 účtárna II. Jana Kafková 
325 546 608 sociální pracovnice Bc. Jaroslava Novotná, Dis. 
325 546 609 pokladna I. Dagmar Kazdová 
325 546 610 pokladna II. Jitka Desenská 
325 546 611 podatelna Zdena Cimrová 
325 546 612 vedoucí stavebního úřadu Miroslav Vaníček 
325 546 613 stavební úřad I. Blanka Malíková 
325 546 614 stavební úřad II. Vladimír Schön 
325 546 615 vedoucí - dílna Josef Doležal 
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Nosí dobré i špatné zprávy
když se objeví ve dveřích 
obtěžkaná haldou papírů, 
málokdy na dálku poznám 
z jejího výrazu, jak zá-
važnou informaci vlastně 
přináší. mile se usmívá. 
každému rozděluje poštu 
několikrát denně, v ruce 
připravenou tužku, protože 
vše, co převezmu, musím 
zpětně ihned podepsat. 
nejčastější jsou datové 
zprávy, úřední oznámení, 
nejrůznější dokumenty a 
dopisy. těch soukromých 
je méně, přicházejí spíše 
mailem. 

Narodila se v Nymburce  
a před lety se přestěhova-
la do Sadské. Na Městský 
úřad nastoupila po mateř-
ské dovolené v roce 1989 
nejprve na stavební úřad  
a posléze do podatelny. 
Pokud vstoupíte do příze-
mí budovy radnice a nevíte 
kudy kam nebo nesete jaký-
koliv dokument, oznámení 
apod., je paní Zdena Cimro-
vá v podatelně ta první, se 
kterou se setkáte. Cokoliv 
tam podáte, je důkladně 
zaznamenáno. Ostatní vám 
ráda poradí.

Je vážně podatelna jen od 
toho, že se tam něco podává?
Ano i ne. Je to rozmanitější, i když 
je pravda, že především přijímám 
žádosti a stížnosti, prostě všechny 
písemnosti, které směřují na jed-
notlivé odbory na zdejším úřadu. 
Také často osobně chodí občané 
s  různými dotazy. Musím sledovat 
a zavádět do evidence elektronické 
pošty všechny písemnosti, které jsou 
doručeny osobně, zaslány cestou da-
tových schránek nebo zaslány poš-
tou. Každé podání dostane přiděle-
né číslo jednací, pod kterým putuje 
dál na pracoviště, kde je jednotliví 
pracovníci vyřizují. Vyřízené písem-
nosti přicházejí opět na stůl podatel-
ny a po zpracování jsou odesílány 
pomocí datových schránek, nebo je 
odnáším na místní poštu. 
Jak  jste  se vyrovnala se za-
vedením datových schránek?
No, přece jen to bylo v porovnání  

s klasickým písemným stykem do-
cela velká změna. Byli jsme proško-
leni, chvíli jsme si pomalu zvykali  
a dnes už je to samozřejmost. Elek-
tronickým zasíláním písemností 
výrazně ubylo klasických obálek, a 
protože se za tuto službu zatím ne-
platí, šetří se i finanční prostředky. 
Pokud nemám e-mailovou 
adresu na konkrétního pra-
covníka úřadu, mohu psát na 
info@mesto-sadska.cz  I tuto 
poštu vyřizujete? 
Ano, denně jsou jich 
desítky a předávám 
je těm pracovníkům, 
kterým je vlastně ne-
adresně určena. Dota-
zy jsou rozmanité a je 
dobré se někdy raději 
několikrát zeptat, než 
vážit na úřad zbyteč-
nou cestu. Pokud jsou 
v mé kompetenci, spí-
še praktického rázu, 
odpovím na ně sama. 
V  podatelně mohou 
občané požádat také 
o kopírování doku-
mentů pro veřejnost, 
prodej propagačního 
zboží, prodej nových 

na Městský úřad Sadská. Zásilky 
na jméno otevřít nesmím. Pouze 
je předám adresátovi.
Přicházíte vlastně denně 
k rozmanitým informacím…
Vím na co narážíte, jsem vázána 
mlčenlivostí stejně jako každý 
pracovník na zdejším úřadu.
Setkáváte se také s anonym-
ními dopisy nebo vzkazy?
V současné době se anonymy sko-
ro nevyskytují, ale vzpomínám 
si, že v minulosti jsem nacházela 
pravidelnou zásilku ve schránce 
na vratech radnice od jedné paní, 
která si stěžovala na komínový 
kouřovod svého souseda.  
Denně k vám přijde dost lidí 
s nejrůznějšími zájmy. Jak je 
vnímáte?
Práce s lidmi mě baví, i když někdy 
mám pocit, že každý dobrý skutek 
je po zásluze potrestán. Snažím se 
lidem pomoci radou a někteří to 
berou jako zlo, protože na úřad už 
přišli naštvaní a potřebují to ze sebe 
dostat. Jindy mě naopak lidé nabijí 
svojí energií a dobrou náladou. 
Do boxu na chodbě úřadu 
rozdělujete také Sadské no-
viny, které přebíráte přímo od 
distributora, a tak poznáte, 
jaký je o ně zájem?
Ano, výtisky novin jsou v podatel-
ně k dispozici a mohu říci, že se po 
nich lidé ptají. Někteří zvenčí jsou 
příjemně překvapení, že jsou zadar-
mo. Pokud nevyjdou 25. v měsíci, 
už se chodí ptát, kdy to bude. Jsou 
to jak sadšťáci, tak i ti, kteří přijedou 
z okolních obcí do Sadské na návště-
vu, na chatu, rekreaci apod. 

Za rozhovor poděkovala  
Eva Jurinová

Slibovali jsme 
mimo jiné pořádek 
ve městě a profe-
sionální strážníky 
městské policie, 
na které se můžete 
s důvěrou obracet. 
Od 1. července 
jsou tři.

Zleva: Lukáš 
Moravec, Milan 
Javůrek  
a velitel Patrik 
Wolf.

nádob na odpad apod. Na starosti 
mám i nákup a výdej kancelářského 
a drogistického zboží pro potřeby 
celého úřadu a hodně času zabí-
rá i práce s  archivací dokumentů  
a vedení spisovny. 
Kdo dostává nejvíce pošty?
Jednoznačně je to stavební úřad…
Jaké zásilky vlastně máte za 
povinnost otevírat a jaké ne?
Jako referent podatelny smím 
převzít a otevřít pouze zásilku ad-
resovanou na Město Sadská nebo 

naŠi stráŽci pořádku  
konečnĚ v pLnÉm počtu!
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Lhotecká cyklostezka dostala své nové 
evidenční číslo a také nové směrové zna-
čení, které cykloturistům naznačuje směr 
jízdy, včetně centra našeho města. Nabízí 
cyklistům cca 30 km dlouhý cyklistický 
okruh spojující město Sadská, obce Kostel-
ní a Pískovou Lhotu, Poděbrady s městem 
Nymburk. Má tedy přímé napojení na Lab-
skou trasu a do budoucna by se mohla stát 
alternativou pro dálkové cykloturisty, kteří 
po Labské trase cestují. Škoda jen, že chybí 
úsek na Písty a na město Nymburk z druhé 
strany. Ale i to je podle radních řešitelné.

Cyklostezka dostala číslo 8240

V  minulém týdnu byly na šesti stanovištích 
kontejnerů instalovány nové kontejnery stří-
brné barvy. Zatím byly rozmístěny na zkoušku, 
zda se v našem městě sběr tohoto druhu odpadu 
ujme. Jde o nádoby, které jsou určeny výhradně 
k  ukládání kovových obalů od piva, limonád  
a dalších nápojů. Jde tedy čistě o HLINÍKOVÉ 
OBALY, do nichž se v obchodní síti dnes plní 
většina nápojů.
Do těchto nádob NESMÍ BÝT UKLÁDÁN od-
pad v podobě železných plechovek od kompotů, 
dalších potravin, nebo krmiva zvířat. VŮBEC 
NE plechovky od barev, které jsou kvalifikovány 
jako nebezpečný odpad a mají zcela jiný režim 
sběru. Prosíme, aby do těchto 
kontejnerů byl skutečně uklá-
dán pouze odpad na kontejne-
rech vyznačený.

Václav Frank
Odbor správy majetku 

města

NOVÉ 
KONTEJNERY 
V SADSKÉ

Posvícení v Sadské
27. srpna 2016

14-16 hod 
POSVÍCENSKÉ ŠAŠKOVÁNÍ
• letní parket u soKoLovNY sadská
• vstupné: 40,- Kč, děti do 3 let zdarma* 
  
*Prokážete-li se nebo zakoupíte-li si 
vstupenku na koncert Kašpárka na 
valníku, máte vstup na šaškování 
zcela zdarma.   

Odpolední program pro všechny malé 
i velké. Čeká vás:  
• Klaun Ferda s maskotem – diskotéka 
pro děti, balónková show, kouzlení 
• malování na obličej 
• tvořivé dílny, sportovně-zábavné 
koutky
• K dispozici občerstvení, dětské 
hřiště a mnohem víc…

17 hod 
KAŠPÁREK NA VALNÍKU 
• letní parket u soKoLovNY sadská 
• vstupné 150,- Kč, děti do 6 let zdarma

Proslulý Bejbypank s veleúspěšným 
projektem Kašpárek v rohlíku 
– Kašpárek na valníku v rámci deseti-
letých oslav ŽIVOT JE HRA

vstupenky v prodeji KiC sadská (Pa-
lackého nám. 257), rezervace možné 
na tel. 724 166 664 - Hanička, 
e-mail: krtecek2@gmail.com,
 tel. 605 278 909 - anička, 
e-mail: anicka@zivotjehra.com

21 hod
POSVÍCENSKÝ 
MEJDAN
• letní parket 
u soKoLovNY sadská
• vstupné jen 80,- Kč 

Hoďte starosti a práci za hlavu, přijďte 
si zatančit, pobavit se a zkusit štěstí 
v tombole o zajímavé ceny! Hraje ka-
pela Pohoda. Předprodej KiC (Palac-
kého 257, sadská), tel. 603 891 304, 
nebo možno zamluvit v Hospůdce 

sokolovna.

Tradiční stánky na 
náměstí, medové 
výrobky, keramika, 
suvenýry, cukro-
vá vata, popcorn, 
ledová tříšť, ovocné 
pendreky, teplé  

a chlazené nápoje. Nebudou chybět 
jak obvyklé atrakce, tak novinka 
VODNÍ LAVICE AVENGERS‚ jediná  
v republice.

POSVÍCENSKÝ JARMÁREK
Vyrábíte, pěstujete, či prodáváte zají-
mavé zboží? Pak hledáme právě vás! 
Postavte si prodejní stánek a na-
bídněte své produkty návštěvníkům 
POSVÍCENÍ V SADSKÉ ve dnech  
27. a 28. 8. 2016. Nájem je v Kostelní 
ulici ZDARMA po oba dny. Bližší info 
na www.kic-sadska.cz, nebo pište na 
e-mail: kic.sadska@email.cz  
a volejte 603 891 304.
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městská 
policie občanům

Větší bezpečnost v ulicích
l Po počátečním boomu v řešení do-
pravní situace a s tím spojených represí 
v Sadské se strážníci Městské policie 
nyní více zaměřili na bezpečnostní situaci 
v obci. K činnostem, kterým se nyní 
strážníci věnují, patří například kontroly 
zájmových osob, řešení sporů mezi 
občany, aktivní spolupráce s Policií ČR a 
to i například i při vyhledávání osob, které 
se vyhýbají nástupu výkonu trestu apod. 
Snad si i mnozí z vás povšimli, že  
i příslušníci národnostních menšin žijící 
v Sadské jsou již nějaký čas podstatně 
slušnější a snaží se pro začátek alespoň 
se strážníky vyjít slušně a v klidu. Tím 
samozřejmě snaha strážníků nekončí, 

ale spíše začíná. Jde 
nám především o to, 
abychom nastavili 
nějaký řád, ale to je 
stále jen začátek. Dalším 
krokem je nejen udržení 
tohoto řádu, ale i jeho 
postupné zlepšování,  
a to je nelehký a zdlouhavý úkol. A i proto 
bychom chtěli vás, občany, požádat  
o trpělivost a podněty, protože čím více 
si budete všímat svého okolí, tím lépe se 
nám tu všem bude žít. 
Volat můžete v kteroukoli denní i noční 
hodinu a jen pro oživení připomínáme 
naše bezplatné telefonní číslo: 
800 20 21 21

 rámci celovíkendového celorodinného sportovně nesportovního klání 
vás vyzýváme a srdečně zveme 

24. ročník triatlonu se psy 
20. 8. 2016, jezero Sadská  

Závod je otevřen pro veškerá psí plemena a všechen lid obecný.
 
Kategorie: 
A - velký okruh: Pes nad 40cm kohoutkové výšky, muži a ženy od 15 let. 
B – malý okruh: es menší než 40cm kohoutkové výšky, nezáleží na věku
psovoda. Též mládež 10 15let, která samostatně ovládne psa, nezáleží 

GR – Golden race: ategorie pro profesionální mushérské týmy
bude vyhodnocená zvlášť sdružující muže i ženy závodníci nebudou součástí 
závodníků v klasické kategorii A nebo B. Do GR kategorie přechází automaticky:

 Závodník/ice,  který/á se v loňském roce umístil v kategorii A žena/ muž 
1. místě

 Závodník/ice,  který/á  posledních 2 letech umisťoval na 2. nebo 3. místě v 
kategorii A žena/muž

 
Startovné:  
Dospělí – Kč; Děti – Kč 
 
Přihlášky: 

anicka@zivotjehra.com 
 
Ceny: První tři výherci každé kategorie získají ceny sponzorů závodu. 
Tričko závodu pro všechny, kdo uhradí startovné do 
 
Pro odvážné a všechny ty, kteří si rádi zasportují i v neděli, je připraven 
běžecký závod s ANNAMAET. 
 
Anička K. – 605 278 909 
Jan H. – 725 960 783  
 

Závod je otevřen pro veškerá psí 
plemena a všechen lid obecný.
Kategorie:
A - velký okruh: Pes nad 40 cm ko-
houtkové výšky, muži a ženy od 15 let.
B – malý okruh: Pes menší než 40 cm 
kohoutkové výšky, nezáleží na věku
psovoda. Též mládež 10-15 let, která 
samostatně ovládne psa, nezáleží
na velikosti psa.
GR – Golden race: Kategorie pro pro-
fesionální musherské týmy. Kategorie 
GR bude vyhodnocená zvlášť sdružující 
muže i ženy, tito závodníci  nebudou 
součástí závodníků v klasické kategorii 
A nebo B. Do GR kategorie přechází 
automaticky:
l Závodník/ice, který/á se v loňském 

roce umístil/a v kategorii A žena/muž 
na 1. místě.
l Závodník/ice, který/á posledních  
2 letech umisťoval/a na 2. nebo 3. 
místě v kategorii A žena/muž
Startovné:
Dospělí – 250,- Kč; Děti – 150,- Kč
Přihlášky: E-mailem na: 
anicka@zivotjehra.com
Ceny: První tři výherci každé kategorie 
získají ceny sponzorů závodu.
Tričko závodu pro všechny, kdo uhradí 
startovné do 10. 8. 2016.
Pro odvážné a všechny ty, kteří si rádi 
zasportují i v neděli, je připraven
běžecký závod s ANNAMAET.
Anička K. – 605 278 909
Jan H. – 725 960 783

24. ročník triatlonu se psy
20. 8. 2016, Jezero Sadská

Ve dnech 21. – 22. 6. 2016 se na 
Jezeře v  Sadské uskutečnil his-
toricky první policejní přebor 
Dračí lodě 2016. 
Během úterního odpoledne se do 
areálu školního policejního středis-
ka v Sadské sjelo téměř 400 policistů 
Krajského ředitelství policie Středo-
českého kraje, kteří tvořili posádky 
18 závodních týmů, tedy posádky 
vždy o 20 lidech s bubeníkem. 
Úterní odpoledne bylo věnováno 
tréninkům, vždyť jízda na dračí lodi 
zatím není pro většinu lidí standar-
dem a běžnou zkušeností. Nezastu-
pitelná byla pomoc „profesionálů“ 

z  Dragonteamu TJ Lokomotiva 
Nymburk – vždyť od koho se učit, 
když ne od sportovců, kteří slaví na 
dračí lodi mezinárodní úspěchy.
Celý středeční den už byl ve zna-
mení závodních rozjížděk. Každý 
tým byl tvořen převážně zástupci 
určitého územního odboru Policie 
ČR v  rámci krajského ředitelství, 
případně zástupci odboru krajského 
ředitelství, jako je např. odbor cizi-
necké policie či odbor obecné krimi-
nality služby kriminální policie a vy-
šetřování, jednu posádku (tým IZS) 
pak tvořili smíšeně policisté a hasiči, 
neboť spolupráce Policie ČR a HZS 

DRAČÍ LODĚ v Sadské
ČR je velmi úzká a hlavně důležitá. 
Podmínkou pro nominaci každého 
týmu byla účast minimálně 6 žen a 
bubeníkem byl vždy vedoucí poli-
cista z konkrétního útvaru policie.
V  rámci závodů měl na dvou-
setmetrové trati každý tým tři 
rozjížďkové jízdy a podle vý-
sledků se pak jela poslední jízda  
o konečné umístění. Nikdo ni-
komu nic nedaroval, soutěžilo se 
velmi urputně, posádky se jízdu 
od jízdy zlepšovaly a bylo znát, že 
práce v týmu je pro policii stěžej-
ní. Vítěz však mohl být jen jeden, 
stal se jím tým územního odboru 
Policie ČR Kladno. Ceny vítězům 
i dalším zúčastněným týmům pře-
dal osobně ředitel krajského ředi-
telství plk. JUDr. Václav Kučera.

Přestože se v rámci služební fyzic-
ké přípravy policistů jednalo o oje-
dinělou akci, nebyla to snad akce 
poslední, neboť se – určitě i s ohle-
dem na skvělé počasí – vydařila. 
Kromě zvyšování fyzické kondice 
policistů měla přidanou hodnotu 
v  podobě setkání policistů napříč 
celým Středočeským krajem.
Závěrem bych ráda jménem or-
ganizujícího školního policejního 
střediska Sadská poděkovala Měs-
tu Sadská a Městské policii Sadská 
za vstřícnost při organizaci toho-
to přeboru a občanům Sadské za 
shovívavost při velkém pohybu 
osob kolem Jezera a v obci.

major JUDr. Petra Hofmanová
    vedoucí školního policejního 

střediska

K dobré kvalitě vody 
přispívá  jistě i počasí, 
kdy nejsou velké teploty 

a své přinášejí i časté deště. 
Bezesporu největší zásluhu 
na tom má nově vybudovaný 
odtokový kanál, který výměnu 
vody umožňuje. Přesto je kva-
lita vody měsíčně kontrolována 
vodohospodářskou laboratoří 

Nymburk. za měsíc červenec 
vzorek teprve očekáváme.  
i tak znovu upozorňujeme, že 
sadské jezero stále není vyňato 
z těžebního prostoru a tak je 
koupání na vlastní nebezpečí.

Kvalita vody v jezeře
Firma AZ Elektrostav, a.s., Nym-
burk provádí od 18. července 
pokládku nových kabelů vyso-
kého a nízkého napětí. Práce se 
budou postupně provádět v  uli-
cích Hlouškova, Poděbradská, Na 
Valech, včetně pěšinky podél ná-
draží, v ulici Nádražní a částečně 
i v ulici Čs. armády. Město Sadská 
využívá této trasy k částečné pří-

položi nových kabelů veřejného 
osvětlení zejména v  ulici Na Va-
lech, na pěšince podél nádraží a 
v  ulici Nádražní a Poděbradská. 
Pro občany, využívající dopravy 
Českých drah, bude zcela mimo-
řádně otevřen průchod v ulici Na 
Valech do prostoru nádraží ČD. 
Průchod je na vlastní nebezpečí, 
dbejte proto zvýšené opatrnosti.

V uLiCÍCh OPATRNĚ!
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AFK Sadská  děkuje! 
l Jindrovi Jarošovi (Tipsport) za zakoupení tréninko-
vých pomůcek,
l  firmě Dudinger za prkna na venkovní posezení,
l našim příznivcům, seniorům Jaroslavu Svobodovi, 
Adolfu Dvořákovi a Zbyňkovi Jiráskovi za montáž 
prken na venkovní posezení.

Hledáme malé fotbalisty!
AFK Sadská přijme do svých řad děti od 5 let. 
Zejména potřebujeme doplnit ročníky 2008 a 
2009. Pokud chcete, aby se Vaše ratolesti více 
hýbaly a měly nějaký koníček, rádi je přiví-
táme na našich trénincích. V případě zájmu 
volejte 724  967 807 nebo pište na  e-mail: 
afksadska@seznam.cz 

Předseda AFK Sadská Michal Klokočník

Před devatenácti lety divadelní-
ci DS Klicpera zrealizovali první 
cestu pohádkovým lesem. Mož-
ná si ještě vzpomenete, kudy 
vedla první trasa, kterou jste 
prošli se svými dnes již dospě-
lými dětmi. K organizování dal-
ších ročníků se přidali i hasiči a 
pohádkový les se začal rozrůs-
tat. Přibylo nejen pohádkových 
bytostí, ale také bohatý dopro-
vodný program. Poslední roky 
se k pořádání přidalo Kulturní a 
informační centrum. Letos cesta 
opět začínala u hřiště v Lázeňské 
ulici a pokračovala lesem, kde 
na malé soutěžící čekalo 16 sta-
novišť. Z  důvodu probíhajících 

úprav nebylo možné projít oko-
lo jezera, proto se cesta stáčela 
na opačnou stranu do lesa a na 
polní cestu. Sluníčko nám přálo 
a pálilo jako o život, což byl dů-
vod, proč se některé pohádkové 
bytosti musely skrýt do stínu 
mezi stromy, a terén se stal ná-
ročnější pro maminky s kočárky. 
Malí poutníci však zadané úko-
ly zvládli a z pohádkové cesty si 
nesli sladkou odměnu. 
V cíli na všechny děti čekalo občer-
stvení. Dostaly zdarma limonádu  
a opekly si špekáček. Jelikož děti 
nejsou skoro nikdy unavené, vět-
šina z nich se vrhla na soutěže a 
tancování s  DJ Ivo Procházkou 
ml. Samozřejmě nechyběla oblí-
bená pěna od hasičů. Tedy přes-
něji řečeno hora pěny, ve které 
děti vypadaly jako andělíčci a ty 
malé skoro nebylo vidět. 
Ráda bych poděkovala všem, kte-
ří se na cestě pohádkovým lesem 
jakkoli podíleli. Je úžasné, že ši-
kovné děti ze Sadské, které dříve 
samy chodívaly pohádkovou trasu 
s maminkami, dnes pomáhají. Sta-
li se z nich například král, čertice, 
Křemílek s Vochomůrkou, bílá 
paní či Ferda mravenec. Za to jim 

Jaká byla cesta z města?

patří velké poděkování a pochvala, 
stejně jako ostatním pohádkovým 
bytostem na stanovištích. Dále dě-
kujeme SDH Sadská, knihovně K. 
Viky, panu Petru Hnilovi (uzenář-
ství), panu Ladislavu Koutskému 
(drogerie TETA) paní Martině 
Husákové (nehtové studio) panu 
Václavu Frankovi.
Na start přišlo 211 soutěžících dětí 
se svými rodiči nebo prarodiči, 
takže na hřišti v  Lázeňské se nás 
pak sešlo nejméně pět set, ne-li 
víc. Na vstupném se vybralo krás-
ných 8.850,- Kč, což hasiči dorov-
nali na rovných 9.000,- Kč, které 
jsme předali Elišce a Oldíkovi Ča-
mrovým z Krchleb, jak se můžete 
dočíst na stránce 11.  

Zdenka  Hamerová

Fotbalový klub
aFK sadská

Krátce
l Memoriál Jana Potměšila 
– střelba na asfaltové terče, 
se bude konat ve dnech 
26. a 27. 8. 2016. Dne 26. 
8. budou od 17 do 20 hod. 
probíhat přípravné práce, 
soutěžit ve střelbě se bude 
27. 8. od 9 do 17 hod.
Polní cesta ze Sadské smě-
rem na Zvěřínek k hájovně 
bude z důvodu bezpečnosti 
v tyto dny uzavřena.

AFK Sadská se loučí 
s dlouholetým kamará-
dem, příznivcem fotbalu  
a kolegou. Oldřich Pilař 
nás opustil ve středu  
6. 7. 2016 ve věku nedoži-
tých 68 let. Oldo,  
děkujeme a vzpomínáme!
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Odposlechnuto 

• Po vysvědčení: „To jsem si dala! 
Slíbila jsem naší mladý, že když 
bude mít samý jedničky, tak jí 
koupím, co bude chtít. Teď abych 
šla vykrást banku!“
• Slečna vchází do hospody: 
„Ahoj, kluci. Koukáte na fotbal?“ 
„Ty jsi poznala, na co koukáme?“ 
„No jasně! To je jednoduchý. 
Hokej se hraje na bílým a fotbal 
na zeleným, a tohle se hraje na 
zeleným, takže je to fotbal.“ „Tak 
to jsi dobrá, když to takhle poznáš. 
…akorát, že tohle je ragby!“ 
• Na téma fotbal: „Letos mi naši 
fotbalisti na Euru hodně ušetřili 
zdraví. Když si představím, že by 
postoupili až do finále, tak teda 
chudáci moje játra a ledviny…“
• Číšník v hospodě: „Dáte si ještě 
jedno?“ „Ne, ne. Zaplatím  
a musím běžet, abych stihnul 
konec pracovní doby!“
• Štamgast vcházející do hospody: 
„Ááá! Ucho Sadských novin je 

tady. Tak to abych dneska moc 
nechlastal, nebo zase plácnu něco 
chytrýho a pak si to přečtu v Sad-
ských novinách.“
• Pán na ulici: „Dobrý den. Tak 
jak se máte, pane?“ „Dobrý den. 
No, mám se naprosto skvěle, nikdy 
to nebylo lepší!“ „Aha, tak to jste 
určitě ještě nečetl dnešní noviny, 
co?“
2x z Facebooku: 
• Status: „Právě čumím doma 
na ČT24 a tam pindá nějakej 
voProuza a poučuje nás vobčany, 
jaká hrůza a Sodoma Gomora je 
brexit! Bože, prosím – zbav nás 
pitomců!“
• Status: „Sedím v Nižboru u 
Berounky a právě mi nad hlavou 
proletěla vojenská MI8 tak 
v padesáti metrech nad zemí… 
To trénujou let pod radarovým 
horizontem, nebo co?“
Odpověď: „To vypadá, že spíš 
hledají nepřátelskou ponorku!“

v ulicích sadské

FotosoUtěž 
 michala němečka

Do červencového čísla jsem si 
připravil něco těžšího. Poznáte, 
kde najdete toto krásné, byť trochu 
zašlé průčelí brány s letopočtem 
1908? (Prosíme místní název, či 
jméno ulice, popřípadě i číslo 
popisné.)
Odpověď zašlete co nejdříve na 
redakce@mesto-sadska.cz, 
nebo ji osobně doručte do poda-
telny MěÚ.

V červnovém čísle Sadských novin 
byla na snímku „Větrací nerezová 
kopule sadského vodojemu u hřbi-
tova“. Správnou odpověď 
poslal pan Aleš Šlechta a po 
15. srpnu ho bude čekat v sekreta-
riátu starostky malá odměna.
Upozorňujeme, že soutěží se ne-
účastní zaměstnanci MěÚ a jejich 
rodinní příslušníci.

Fotohádanka z minula 

Aktuální fotohádanka 

Letní soustředění mladých hasičů SDH 
Sadská se bude konat od 26. do 29. 7.  
a pro dospělé je připraven termín od  
29. do 31. 7. Uvidíme ukázky práce 

techniky Hlavní záchranné stanice Nym-
burk, Policejní školy Sadská a rovněž i 
výcvik a práce na vodě s motorovými 
čluny a záchranářskými prostředky. 

PřiJďte fandit!

l Letošní rok jsme zahájili na dálni-
ci D 11, kde hořel osobní vůz.
l V březnu odstraňovala naše 
jednotka spadlé stromy ve směru 
na Kostelní Lhotu a na osadě Zá-
meček.
l V dubnu to byl požár hrabanky 
v lese pod Bory a opět spadlý strom 
na Zámečku. Úspěšně jsme absol-
vovali cvičení ve spolupráci s HZS 
Nymburk na sklad Agrochemikálií 
ZZN v Nymburce. 
l Květen byl také pestrý. Opět nás 
prověřil požár hrabanky v  Kersku, 
ze Sadské nám byl ohlášen únik ply-
nu, který se naštěstí nepotvrdil, a po 
smršti, která se tu přehnala, jsme od-
straňovali popadané stromy v Kos-
telní Lhotě a pod Bory.
l Červen začal požárem auto-
mobilu, požárem sena na poli  
a nešťastným výbuchem bytu 
v  Poděbradech. Úspěšně jsme 
obstáli v  menším prověřovacím 
cvičení fingovaného požáru ko-
telny v ZŠ Sadská. 

l Ani červenec nám nedal od-
počinout. Po vydatném dešti 
jsme několikrát odčerpávali vodu  
v Sadské a v  Třebestovicích. Vy-
jížděli jsme k požárům trávy na 
D11. Sotva se jednotka vrátila na 
základnu, byla opět vyslána na 
hašení požáru do Kostelní Lhoty. 
l Zmínit se musím i o našich nej-
menších, kteří od jara pravidelně 
trénují a jezdí po soutěžích v hasič-
ském sportu. Gratulujeme k  velké-
mu úspěchu Adélce Husákové za 
třetí místo v  kategorii ml. dorostu 
v  krajském kole hry Plamen. Sa-
mozřejmě těch akcí nebo práce je 
víc než dost, nelze je tu ani stručně 
popsat. Zkrátka hasiči v  Sadské se 
nikdy nenudí.
l Všem přejeme krásnou dovole-
nou, užívejte si léta, a pokud budete 
kdekoli manipulovat s  otevřeným 
ohněm, myslete na bezpečnost svou 
i těch v  okolí, abychom my, hasiči 
mohli také někdy v klidu odpočívat: 
 Za SDH Sadská Josef Doležal

Jaká byla polovina 
roku sadských hasičů

Gratulujeme
červencovým JUBiLantŮm

• Milada Poláková - 70 • Jana Hubáčková - 70 • Margita Dopaterová - 70
• Marie Bláhová - 80 • Marie Černá - 90 • Božena Černovská - 92

• Vladimír Kříž - 92 • Marie Růžičková - 94

Jedná se o úklid Městské knihovny a chodby  

i sálů v Kulturně informačním centru na Palackého 

nám 257. Nežádáme úklid denně, ale pouze několik 

hodin týdně od letošního září. Požadujeme spoleh-

livost a pečlivost, ostatní je na dohodě. Přivýdělek 

cca 2.000,-Kč měsíčně, od letošního září.

Pokud máte zájem, pište na kic.sadska@email.cz 

Hledáme paní 
či studentku !
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Hodina tělocviku za nic nestála. Holky se 
už těšily na prázdniny. Trochu jsme se pro-
běhly, pak jsem mezi ně hodila balon, aby si 
na školním dvoře zahrály vybíjenou. Bohužel 
se odmítaly hýbat, neustále na sebe štěkaly 
a připadalo mi, že polovina z  nich s  jakousi 
zmámenou dychtivostí sledovala buď dveře do 
šaten, nebo hodinky. Kde jsou ty časy, kdy byl 
tělocvik oblíbeným předmětem, napadlo mě. 
Teď aby se s nimi člověk handrkoval, že si mají 
sundat náušnice z  brady, uší, obočí, řetízky, 
prstýnky, hodinky… Zbytek dívek má zpravi-
dla nějakou nesmyslnou omluvenku a než by si 
zaběhaly, raději postávají v hloučku a vybavují 
se. Na dovršení všeho při odchodu do šaten 
došlo k úrazu. Slečna Jitka spadla ze schodů.

Teď sténala na dřevěné lavici v  šatně, což 
bylo nejbližší místo, kam jsme ji s  děvčaty 
zvládly odnést. Čekaly jsme na doktora. Její 
pochroumaná noha nevypadala dobře, tuši-
la jsem, že je zlomená v kotníku. Vedle Jitky 

seděly Anička, Klára a Lenka, které po scho-
dech běžely za ní. Anička s teniskami od blá-
ta, Klára s modrými vlasy a Lenka ve žlutých 
legínách. Stála jsem opodál s mobilem v ruce 
a snažila se dovolat Jitčině matce. „Copak se 
stalo?“ zeptala se ředitelka dívek.

„Když jsme se vracely z  tělocviku do šat-
ny, někdo mi na schodech schválně podra-
zil nohy!“ vykřikla Jitka plačtivě. „Šla jsem 
skoro poslední, musel to být někdo, kdo šel 
za mnou.“ Klára smutně pohladila Jitku po 
vlasech. „Nemyslím, že to bylo schválně, Jíťo,“ 
utěšovala ji. „Je možný, že jak jsme běžely, ne-
chtěně o tebe někdo zavadil,“ přidala se Anič-
ka. „Já si teda ničeho nevšimla,“ přežvykovala 
Lenka. Podívala se ředitelce do očí, odhodila 
z obličeje pramen všetečných vlasů a prones-
la: „Jitka je prostě nešika. Neumí chodit po 
schodech a ještě to hází na nás.“  „Buď zticha, 
ty…“ osopila se na Lenku Anička. „My jsme 
šly poslední. Viděla jsem tě těsně za Jitkou  

a najednou Jitka spadla.“ 
„Já jsem tě taky viděla za 
Jitkou,“ přidala se Klára. 
„Klárko, jenže ty jsi ne-
šla poslední. Klusala jsi po schodech, vždyť jsi 
mě míjela!“ ohradila se Lenka.

Konečně dorazili dva chlapi s  nosítky  
i doktor a dívky se přestaly hádat. Doktor se 
sehnul a opatrně Jitce vyzul obě světlé tenis-
ky, na což jsme si samy netroufly. Jemně nohu 
přizvedl, dívka zaskučela bolestí. Veliká boule 
a nepřirozené stočení chodidla prozradilo, že 
o pouhý výron opravdu nepůjde.

„Vezmeme si tě s sebou, co ty na to? Dou-
fám, že nemáš drahé ponožky, tu jednu bude-
me muset rozstřihnout.“ usmál se. Když ne-
šťastnou dívku nakládaly na nosítka, všimla 
jsem si, že má ze strany lýtka na kůži čmouhu 
ze zaschlé hlíny. Byla v takové výšce, že o ná-
hodu mohlo jít jen těžko. Která z dívek spolu-
žačce nejspíš podrazila nohy?

JEDNA ŠKOLNÍ Autorkou povídky je spisovatelka  
a ředitelka KIC Zdenka Hamerová. 

Milí čtenáři, máme tu další letní číslo SN a v něm vám opět nabízíme dovolenkové čtení 
v podobě povídky s hádankou. Kdo ji uhodne, dostane odměnu.

Odpověď na otázku z minulé povídky zní:  Vrahem je barman Radek. Sám se prozradil, když řekl, že se to stalo v sobotu. Přitom  
o sobotě se nikdy nikde nemluvilo. Správně jako první odpověděla paní Míla Borovenová ze Sadské. Gratulujeme k pěknému dárku.

Pozvánka
Dne 26. srpna bude slavnostně otevřena VÝSTAVA  

k 200. výročí založení ochotnického divadla v Sadské.  
Zveme Vás do sálů  v prvním patře našeho Kulturního 

a informačního centra na Palackém náměstí.

Paullina SimonSová – Bellagrand
Počátek dvacátého století, Massachusetts. Italská imigrantka Gina 
je nezávislá, vášnivá a silná osobnost, která zoufale touží po vlastní 
rodině. Harry pochází z vysokých vrstev bostonské aristokracie a má 
jiný sen – chce vytvořit lepší svět. Byli ochotní dát cokoliv za to, aby 
mohli být spolu. Ve vztahu plném emocí, vášní, zuřivosti a trýzně si ti 
dva navzájem zlomí srdce, aby nakonec společně došli na rozcestí, na 
němž jediné rozhodnutí určí jejich další osud. 

s knížkounA dovolenou

 
MÁTE RÁDI EXOTICKÝ ORIENT, MILUJETE POHYB?  
UŽ SE MALIČKO ALE JEN MALIČKO O PRÁZDNINÁCH NUDÍTE?  
SRDEČNĚ ZVEME NA  

 
 
 7. SRPNA 2016  
 15:30 – 18:30 HOD  
 RC ŽIVOT JE HRA, PALACKÉHO NÁMĚSTÍ 3, SADSKÁ  
 MÍRNĚ POKROČILÉ TANEČNICE VE VĚKU OD 7MI DO 99 LET 
 CENA: 150,- KČ/ OSOBA *  

 
ČEKÁ VÁS: KRÁSNÁ CHOREOGRAFIE NA MODERNÍ ŽIVĚJŠÍ HUDBU – TARKAN/ MINE.  
S SEBOU:  ORIENTÁLNÍ ÚBOR (NENÍ PODMÍNKOU) – UPNUTÉ TRIČKO/ TÍLKO, ŠIROKÁ SUKNĚ NEBO 
VOLNÉ KALHOTY, PENÍZKOVÝ PÁS, NA NOHY TANEČNÍ PIŠKOTY NEBO SILONKOVÉ ŤAPKY.  
 
*SEMINÁŘ SE BUDE KONAT PŘI ÚČASTI MIN. 3 OSOB.  
MÁTE-LI O SEMINÁŘ ZÁJEM, PŘIHLASTE SE, PROSÍM NA  
724 166 664 – HANIČKA, KRTECEK2@GMAIL.COM  
 NEBO 605 279 909 – ANIČKA, ANICKA@ZIVOTJEHRA.COM  
 
WWW.ZIVOTJEHRA.COM 

KulturA
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Borůvkové řezy

Sladký koutek

PoTřebujeTe nA TěSTo: 
l 6 vajec
l 18 dkg cukru krupice
l 15 dkg polohrubé mouky
l ½ prášku do pečiva

PoTřebujeTe nA náPlň: 
l 300 g bílého jogurtu
l 250 g měkkého tvarohu
l 400 g zakysané smetany
l 2 ztužovače za studena 
od Dr. oetkera l 100 ml vody
l 500 ml borůvek
l cukr podle chuti
l marmeláda
l 2 šlehačky v prášku

PříPrava těsta:
Celá vejce vyšleháme s cuk-

rem, přidáme mouku s práš-
kem do pečiva a ještě pár minut 
šleháme. Potom upečeme na 
hlubokém plechu. Vychladlý 
piškot potřeme marmeládou.

PříPrava náPlně:
Borůvky trochu rozmač-

káme, aby pustily barvivo, ale 
nebyly na kaši. Jogurt, tvaroh i 
zakysanou smetanu smícháme, 
přidáme borůvky a cukr podle 
chuti. Oba ztužovače prošle-
háme pouze se 100 ml vody 
(oproti návodu na sáčku se 
ztužovačem je vody méně, ale 
jogurt je dost řídký, proto 100 
ml vody stačí). Ztužovač přimí-
cháme k náplni a náplň hned 
natřeme na piškot. 

Dáme ztuhnout na jednu 
hodinu do lednice.

Pak ušleháme šlehačku a na-
třeme na borůvkovou náplň. 
Opět vložíme do lednice nej-
méně na dvě hodiny, může být 
i přes noc. 

Ztuhlý moučník nakrájíme 
na řezy a podáváme vychlaze-
ný.

Vážení čtenáři, 
dostali jsme od čtenářky další sladký recept, a protože je doba 
borůvek, podělíme se o něj i s Vámi. Tak si užijte letní mlsání!

Poděkování a uznání!
Jsme národ stěžovatelů a asi to tak bude, ale na dru-
hou stranu je třeba také projevit uznání, dík za dobrou 
práci. Myslím, že naše město vzkvétá a lví podíl na tom 
má paní starostka Jurinová a pan Frank. Oba by moh-
li užívat zaslouženého odpočinku či se věnovat jiným 
aktivitám než řešení desítek problémů při vedení měs-
ta. Při spolupráci zde nerozhoduje politická angažova-
nost, ale výsledek. Vzpomínám, jak jsem se lopotila s 
invalidním vozíkem na přechodech, kde chyběly nájez-
dy a byly nekvalitní chodníky. Park na náměstí je pěk-
ný a zrovna tak se do krásy klube knihovna. Marně 
jsem prosila o vyhlášku o víkendovém klidu, kdy jako 
člověk pracující v továrně chci aspoň na konci týdne 
odpočívat. Taktéž se  snad vyřešila  čistota vody na je-
zeře zprovozněním  odtoku do slepého ramena Labe.
 Takže páni a paní radní, děkuje
 Zdena Pfeiferová

l Otázka: Můžeme si pořídit 
zdarma ještě jednu biopopelni-
ci, pokud nám jedna nestačí? To 
byly nejčastější dotazy občanů  
v uplynulých dnech. 
l Odpověď: Jak je uvedeno ve 
smlouvě o pronájmu biopopel-
nice, zdarma vydáváme pouze 
jednu, další už si musíte koupit 
za 1090 Kč (včetně  DPH) v  po-
kladně MěÚ. Prosíme, nedávejte 
bioodpad ani do oficiálních od-
padových pytlů, rychle se rozklá-
dá, nabývá hmotnosti a nelze ho 
pak bez problémů odvézt!  Slouží 
pouze na směsný odpad.

l Otázka:  V minulém čísle jste 
uvedli (cituji):  „Je všeobecně 
známo, že v  minulosti nechal 
kdosi zasypat původní odtok 
z  našeho jezera. Nechceme po-
lemizovat, zda to bylo nutné a 

mělo to být ihned řešeno jinak. 
Nicméně spad listí a nečistot, 
spojený s  nemožností se trvale 
přirozeně čistit, kvalitě vody jistě 
nepřidal…“ 
Že jste vyjádřili tak decentně ne-
zodpovědné jednání, to mě nad-
zvedlo ze židle a zejména to slovo 
„kdosi“!  Proč nenapíšete, KDO 
konkrétně o tom takto rozhodl a 
způsobil, že slušně řečeno nejrůz-
nější splašky a veškerý smrdící 
odpad a lidské výměšky zůstaly 
v našem jezeře?
l Odpověď: O zasypání odtoku 
bylo rozhodnuto na radnici za mi-
nulé vlády ODS. Údajně proto, aby 
znečištěná voda z  ramene starého 
Labe nepronikala do jezera. Přitom 
stačilo rameno Labe pročistit tak, 
aby rákosový blok a jeho samočisti-
cí funkce zůstala zachována a ostat-
ní znečištěné vody by odtekly.

Vy se ptáte, my odpovídáme…

víkendový hluk v sadské – úsměvná záležitost!
Reaguji na článek paní starostky v šestém čísle letošních 
Sadských novin. Plně souhlasím s návrhem vzájemné 
ohleduplnosti v případě používání hlučných strojů v uve-
dených víkendových časech. Chci však poukázat na zcela 
jiný nešvar. Tím je rušení nočního klidu. Když pominu 
městem povolené akce, jedná se zejména o neohlášené 
ohňostroje (poslední se uskutečnil 8. 7. 2016 ve 23:15 
v Mládežnické ulici). V prvním případě, předpokládám, 
že u takto povolených akcí musí být dodržena určitá míra 
hlučnosti – není možné, aby v domě vzdáleném cca 400 
m od zdroje byl hluk takový, že nebylo možno poslouchat 
televizor, o spaní už ani nemluvě. Naštěstí tuto problemati-
ku už vyřešil parlament, když odebral obcím možnost 
udělovat výjimky z rušení nočního klidu. V případě 
různých „narozeninových ohňostrojů“ si dovoluji touto 
formou požádat vedení města, aby se touto záležitostí 

začalo zabývat. Ubezpečuji, že proti tomu je hluk sekaček, 
pil a rozbrušovaček rajskou hudbou! 
� Jiří�Pfeifer,�Sadská
odpověď: Ano, máte pravdu, i ohňostroj v době po  
22. hodině je vážným narušením nočního klidu a proje-
vem absolutní sebestřednosti a sobectví. Je také i nefér, 
že se navíc koná bez předchozího upozornění. V takovém 
případě doporučuji volat policii a následně mě o události 
informovat. Ostatně, ohňostrojaři, myslíte, že by byl pro 
vás velký problém nám to předem ohlásit? Jistě musíte 
ohňostroj plánovat hodně dopředu, my můžeme občany 
upozornit a možná se někteří budou na něj i těšit. Mluvím 
samozřejmě o vyhláškou stanovené době nočního klidu. 
Na hluk z nedávné páteční diskotéky v sokolovně přišlo 
více stížností. Doposud to bývala vítaná příležitost k oslavě 
začátku prázdnin, a tak ji radní města povolili do druhé 

hodiny ranní. Nejvíce vadil velmi rušivý nadměrně hlasitý 
a častý projev diskžokeje, což je pro nás upozornění do 
příště. Zdá se ale, že žádné příště už naštěstí nebude, 
protože jsme na místě získali informaci, že příští diskotéku 
mají v plánu až v roce 2035…!
Stěžovali jste si také na koncertní dvoudenní Sadskafest 
u jezera. Radou města byla tato akce povolena do jedné 
hodiny ranní a tolerujeme ji jako jednu ze dvou rušnějších 
produkcí jednou za rok u nás v Sadské (druhá bude Rock 
of Sadská, 20. a 21. 8.) Obě mají své fanoušky a přitahují 
hodně lidí z okolí. Zákonem o přestupcích č. 200/1990 
Sb., v platném znění, ztrácí rada města od 1. 10. 2016 
pravomoc  prodlužovat čas konání akcí a tudíž krátit noční 
klid. (od 22:00 hod. do 6:00 hod.) Hledáme ještě jiné 
zákonné možnosti, o kterých vás budeme informovat. 

Eva Jurinová
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Zamyšlení
Nikdy dřív mi nedošlo, jak je hezké, 
že má naše škola dlouhodobě zajeté 
tradice, jako je slavnostní vítání prv-
ňáčků, řetízkování deváťáků nebo 
vykopávání absolventů ze školy do 
života. Čas bohužel běží neskutečně 
rychle a tak se dnes z malých prvňáč-
ků stali oficiálně deváťáci. Vzpomí-
nám, jak se před devíti lety ještě třásli 
trémou před bývalým prezidentem 
Václavem Klausem, který 1. září u 
nás zahajoval školní rok. A tak jsme 
posledního června my v řadě dalších 
schytali hned dvě rány – kopnutí 
paní ředitelky a ránu ze ztráty druhé-
ho domova, kterým nám naše škola 
byla. Slavnostní řetízkování nám na 

tu druhou ránu zanechalo náplast  
v podobě řetízku s našimi iniciála-
mi a certifikátu o ukončení základní 
školní docházky. Velkým překvape-
ním pro nás byla přítomnost bývalé 
miss Gabriely Laškové (Kratochví-
lové), zpěváka Hynka Toma a olym-
pijského vítěze Romana Šebrleho, 
kteří měli připravenou motivační 
řeč. Řetízkování pro nás bylo jednou 
z největších událostí letošního roku 
a přineslo nám spoustu zkušeností, 
protože jsme se naučili jak se chovat, 
a od vzácných hostů jsme získali mo-
tivaci se vzdělávat a plnit si své sny.

Mgr. David Barták
třídní učitel 9.A

Den dětí jsme oslavili všichni společně soutě-
žemi na školní zahradě a celou školku rozjasnil 
barevný týden. Každý den se děti převlékly do 
jednotlivých barev duhy, kterými máme ozna-
čené třídy. I naše kuchařky se do barevných dnů 
zapojily a vařily nám skvělá barevná jídla. 

Hasiči z Nymburka vyhlásili výsledky okresní 
i krajské soutěže výtvarných a literárních prací 
dětí, žáků a mládeže do 18 let „Záchranář 2016“ 
která je součástí celorepublikové soutěže „Požární 
ochrana očima dětí“. V ní se z naší školky v kate-
gorii M1 na krásném 2. místě umístil David Jaroš a 
na pěkném 4. místě Eliška Knapíková. V kategorii 
M2 se umístil na 4. místě také náš Tom Ezr. 

Ve školce se také konal poutavý a poučný pro-
gram „Sorbon – pes fotbalista“ zaměřený na vztah 
dětí ke zvířatům. Vysvětlili jsme si, jak je důležitý 
náhubek nejen pro ochranu ostatních venku, ale i 
pro ochranu psovoda, zvláště když venčí psa na-
příklad dítě. Sorbonův páníček nám vysvětlil, jak 
je dobré se k pejskům chovat a jak pejsci chápou 
rozkazy a povely. Důležitou informací a prezentací 
pro děti byla ukázka toho, jak se pes chová ve svém 

prostředí, kde si hlídá svůj prostor. Viděli jsme, že 
je důležité být se svým psem kamarád. Jeho přá-
telství získáme, když se mu budeme dostatečně 
věnovat. Mít pejska je totiž velká zodpovědnost. 
Společně jsme si všichni s pejskem Sorbonkem 
zahráli v kruhu fotbal. Byli jsme nadšeni! 

My všichni, děti i učitelky, jsme se také zapoji-
li do „Maratónu proti kouření“, což byl štafetový 
běh. Zvládli jsme ho na jedničku. Pak nastalo slav-

nostní šerpování  předškoláků na školáky v sadské 
Sokolovně. Zábavný program byl motivován slun-
cem, pláží, palmami, kokosy a vůní moře. S dětmi 
jsme se ocitli na prosluněné pláži a všichni plnili 
tematické disciplíny ve stylu pláže a léta. Velký 
dík patří panu Hendrychovi za ochotné zapůjče-
ní sadské sokolovny, protože bylo špatné počasí  
a venku to zkrátka nešlo.

 S dětmi jsme ještě v červnu navštívili hrad Kost. 
Naše školka se také zapojila do akce Nadace Pro-
měna Karla Komárka pod názvem „Den prázd-
ných tříd“.

Všem budoucím školákům přejeme, aby se 
těšili na školu, a vůbec všem krásné prožití léta  
a spoustu nových zážitků.

Kolektiv všech pracovnic MŠ Sadská

V mateřské škole nudu neznáme

Vážení rodiče,
srdečně Vás zvu dne 30. 8. 2016 od 15.30 hodin na 
informační schůzku pro rodiče nových dětí, která se 
uskuteční v MŠ Sadská, Za Sokolovnou 885, ve třídě 
Berušek a bude se konat bez účasti dětí. Děkuji za 
pochopení a těším se na Vás.
Dana Kaplanová, ředitelka MŠ Sadská

Třída žabiček
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Filip Blažek – AUTOMOTO
Nádražní 429, 395 01  Pacov, tel.: 776 840 354
Otevírací doba: Po-Pá: 7:00–12:00   13:00– 17:00

l Koupím JAWA, ČZ: motocykl, moped, skútr s doklady i bez. Možné jsou 
i díly a vraky. Děkuji za nabídku na tel.: 777 589 258. 

Jak jsme zmínili na straně 6 vý-
těžek z  cesty pohádkovým le-
sem jsme slíbili dvojčatům Elišce  
a Oldovi Čamrovým z  Krchleb. 
Jsou to sympatické a usměvavé děti, 
které prožívají stejné radosti, jako 
jiné dvanáctileté slečny a mladí-

ci. Jen mají život komplikovanější 
z  důvodu dětské mozkové obrny. 
Proto jsme rádi, že jsme jim spolu 
s vámi mohli udělat radost a věno-
vat jim devět tisíc korun – příspě-
vek na speciální neurorehabilitaci 
Kosmík.

Dárek z cesty pohádkovým lesem byl předán

Díky za pohádkovou cestu!
Vážení a milí, 

chtěla bych Vám poděkovat za nádherné odpoledne, za milé a velice 

inspirující setkání s panem Romanem Musilem a jeho paní a hlavně za 

poskytnutý příspěvek z pohádkové cesty lesem ve výši 9000,-Kč, který 

jste nám věnovali a který bude použit na uhrazení speciální terapie 

Kosmík na neurorehabilitační klinice Axon v Praze pro naše dvojča-

ta Elišku a Oldíka. Toto cvičení je velice účelné a pro naše děti velmi 

přínosné. Protože ho však nehradí zdravotní pojišťovna, jsme vděčni za 

každou finanční pomoc. Ještě jednou Vám z celého srdce děkuji a přeji 

Vám jen to nejlepší. S pozdravem a přáním všeho dobrého  
Marcela Čamrová, maminka Elišky a Oldíka

inzerce

V mateřské škole nudu neznáme
Cyklista Jiří Bouška, který žije 
v Sadské Na zámku, nás bude re-
prezentovat na letošní paralym-

piádě v  Riu, kam se nominoval 
v průběhu dvou uplynulých let. 
Na mezinárodních závodech, jako 

jsou mistrovství světa a světové 
poháry, vyjezdil kvótu pro ČR, 
kterou také obsadí. Bude to pro něj 
po Athénách, Pekingu a Londýně 
již čtvrtá paralympiáda v řadě. Na 
každé z  těch předchozích se mu 
podařilo získat cenný kov a celkem 
je pětinásobný paralympijský me-
dailista. „Příprava zatím probíhá 
podle plánu, tvrdě makám a věřím, 
že se mi podaří v jednom ze startů 
uspět. Celkem absolvuji pět závo-
dů, na dráze to budou: kilometr 
s pevným startem, stíhací závod na  
4 km, team sprint ČR, na silnici po-
tom absolvuji časovku jednotlivců  
program zakončím hromadným sil-
ničním závodem,“ řekl nám necelý 
měsíc před odletem.

 Když jsme přemýšleli, kam děti  
a jejich maminku pozveme, aby to 
byl prostor reprezentativní a bez-
bariérový, velmi nám vyšla vstříc 
kancelář starostky MěÚ. Nejen že 
nám bylo umožněno předat pení-
ze v  zasedací místnosti v  přízemí, 
ale paní Musilová zajistila občer-
stvení a celý prostor připravila. 
Také zprostředkovala besedu s vel-
mi  významným českým atletem a 
tricyklistou Roma-
nem Musilem, který 
se narodil s dětskou 
mozkovou obrnou. 
Na ukázku přivezl 
spoustu svých me-
dailí z  paralympiád 
i mistrovství světa 
z  let 2000, 2002, 
2003, 2004, 2005, 
2006. Jeho vyprávění 
bylo velmi zajímavé 
a příjemné posezení 

s  námi strávila také paní starost-
ka Eva Jurinová.  Na závěr hezké-
ho odpoledne členky SDH Šárka 
Pobudová a Petra Bezuchová za 
nás za všechny předaly peníze  
a také nasbíraná plastová víčka.
Děkujeme všem, kteří se na akci 
podíleli, ale i vám, kteří jste Elišku  
a Oldíka podpořili finančně, či na-
sbíranými víčky. Moc si toho vážíme. 
Za KIC a SDH Zdenka Hamerová

DRŽÍME PALCE!



Petr Tiso: Náš kraj potřebuje novou krev
Lékař-porodník, náměstek 
ředitele Ústavu pro péči 
o matku a dítě v Praze Podo-
lí, městský zastupitel v Jese-
nici u Prahy a kandidát TOP 
09 na hejtmana ve Středo-
českém kraji.

Váš vstup do komunální politi-
ky označují lidé ve vašem okolí 
jako velmi úspěšný. Vnímáte to 
stejně?
Jesenice byla už v době, kdy jsem 
se tam přestěhoval, zatížena obrov-
ských stavebním ruchem. Chyběla 
ale dostatečná infrastruktura, ob-
čanská vybavenost a nikdo z radnice 
se tím netrápil. Tehdy nám došlo, že 
pokud chceme město efektivně brá-
nit a něco skutečně pozitivně ovlivnit, mu-
síme vstoupit do politiky. V  následujících 
letech jsme plnili to, co jsme občanům slíbili 
ve volebním programu. Zklidnili jsme divo-
ký rozvoj území, postavili jsme nové školky, 
rozšířili kapacitu základní školy, vznikla 
nová sportoviště, stezky pro pěší i cyklisty, 
kulturní akce apod. Proměňovali jsme Jese-
nici z noclehárny v rezidenční městečko, kde 
se lidem žije lépe. 

Co vás vedlo k tomu, abyste jako 
úspěšný komunální politik vstoupil do 
tradiční politické strany?
Někdy mám pocit, že pouhé členství v jakéko-
li politické straně, zejména v té „kamenné“, je 
v Česku málem hrdelní zločin. Ale ve vyspě-
lých zemích to tak přece není. Strany vznikají, 
aby byla správa veřejných záležitostí efektiv-
nější, aby politici byli pro občany ideově více 
čitelní, než je tomu u takzvaně nezávislých. 

Já jsem vstoupil do stranické politiky 
kolem roku 2012 z několika důvodů. 
Prvním z nich bylo souznění s hodno-
tami středopravé strany TOP 09, dru-
hým důvodem byla a stále je osobnost 
Karla Schwarzenberga. Spojení s TOP 
09 nelituji, za uplynulé roky mám pře-
vážně dobré zkušenosti.
Kandidujete na prvním místě. 
Jste připraven stát se hejtma-
nem?
Díky své profesi jsem zvyklý rozho-
dovat se a nést velkou odpovědnost. 
Ke své práci potřebuji kvalitní zázemí  
a perfektní organizaci celého týmu. 
Stejné zásady chci uplatňovat i při říze-
ní kraje. Krajské volby beru jako výzvu. 
Náš kraj v  posledních letech funguje 
spíše v udržovacím módu, bez dlouho-
dobé vize. Kraji by prospěla nová krev, 

lidé, kteří přicházejí z reálného života, jsou 
vzdělaní, úspěšní, se zkušenostmi a novými 
pohledy. Naším programem je „Středočeský 
kraj – zdravé srdce Čech“, který nasměruje kraj 
k jejímu naplnění. Pokud Středočeši usoudí, že 
do vedení kraje patříme, budeme rádi. 

Top09.cz/ 
Stredocesky-kraj

Petr 
Tiso
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